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Protokół z wysłuchania publicznego 

dotyczącego projektu rozporządzenia Ministra Środowiska  

w sprawie stawek opłat produktowych 

 

 
 W dniu 24 sierpnia 2006 r. odbyło się w Ministerstwie Środowiska zgodnie z 

przepisami ustawy z dnia 7 lipca 2005 r. o działalności lobbingowej w procesie stanowienia 
prawa wysłuchanie publiczne dotyczące projektu rozporządzenia Ministra Środowiska w 
sprawie stawek opłat produktowych.  
 W spotkaniu udział wzięli: 
1. Pan Marek Sobiecki � Dyrektor Departamentu Gospodarki Odpadami, Ministerstwo 

Środowiska, 
2. Pani Małgorzata Szymborska � Departament Gospodarki Odpadami, Ministerstwo 

Środowiska, 
3. Pan Paweł Sosnowski � Departament gospodarki Odpadami, Ministerstwo Środowiska, 
4. Pani Agnieszka Jaworska � Eko-Pak, 
5. Pan Tomasz Chruszczow � Związek Pracodawców Polskie Szkło, 
6. Pan Krzysztof Kawczyński � Polski System Recyklingu Organizacja Odzysku S.A.,  
7. Pan Michał Korkozowicz � REBA Organizacja Odzysku S.A.,  
8. Pani Ewelina Zając � REBA Organizacja Odzysku S.A.,  
9. Marek Sokołowski � PPBA Stowarzyszenie Producentów i Importerów Baterii 

Małogabarytowych, 
10. Pan Józef Gil � Stowarzyszenie Branży Oponiarskiej, 
11. Pan Tomasz Bednarczyk � Stowarzyszenie Branży Oponiarskiej. 

 
Spotkanie prowadził pan Marek Sobiecki. 
 
Pierwszą z rozpatrywanych propozycji była propozycja zmian stawki opłaty  

produktowej dla opon używanych pneumatycznych z gumy z obecnie obowiązujących 3,21 zł 
na 4 zł za kg. Propozycja została zgłoszona przez pana Józefa Gila. Uzasadnieniem 
zaproponowanych zmian było unikanie przez przedsiębiorców wprowadzających na rynek 
tego typu produkty obowiązku zapewnienia poziomów odzysku i recyklingu zgodnie z 
przepisami ustawy z dnia 11 maja 2001 r. o obowiązkach przedsiębiorców w zakresie 
gospodarowania niektórymi odpadami oraz o opłacie produktowej i opłacie depozytowej (Dz. 
U. Nr 63, poz. 639 z późn. zm.). Podwyższenie stawki opłaty produktowej dla tego typu opon 
pozwoli z jednej strony na zwiększenie skłonności przedsiębiorców do realizacji ustawowych 
obowiązków jak również do zwiększenia wpływów z opłat produktowych w odniesieniu do 
tego typu produktów, co przyczyni się wzrostu środków pochodzących z opłat 
przekazywanych gminom na zagospodarowanie odpadów pochodzących z tego typu 



produktów. Propozycja podniesienia stawki opłaty produktowej dla opon używanych 
pneumatycznych z gumy została przyjęta. 

 
W odniesieniu do opakowań została zgłoszona przez pana Krzysztofa Kawczyńskiego 

propozycja zmiany stawki opłaty produktowej dla opakowań ze szkła podnosząc ją z obecnie 
obowiązujących 20 gr. do 30 gr za kg.. Propozycja zmiany powyższej stawki wynika z 
obserwowanego wzrostu  kosztów zbierania oraz odzysku i recyklingu odpadów 
opakowaniowych ze szkła, których wysokość zbliża się już do 20 gr. za kg.  

Odmienną propozycję zgłosił Pan Tomasz Chruszczow proponując utrzymanie 
dotychczas obowiązującej stawki na te opakowania. Po dokładnej analizie wszystkich 
przedstawionych argumentów przyjęto kompromisowe rozwiązanie podnosząc obecnie 
obowiązującą stawkę do wysokości 25 gr. za kg.  

 
W zakresie zmian stawek opłat produktowych za baterie i akumulatory propozycje 

zgłoszone zostały przez pana Michała Korkozowicza oraz przez pana Marka Sokołowskiego. 
Zaproponowano, aby w przypadku baterii i akumulatorów małogabarytowych stawki opłat 
produktowych zostały obniżone o 40% w stosunku do obowiązujących w 2006 roku.  

Podczas prowadzonego wysłuchania zostało przedstawionych szereg argumentów 
przemawiających za podjęciem decyzji obniżenia obowiązujących dotychczas stawek opłat 
produktowych. Istotnym jest fakt, że organizacje odzysku oraz pojedynczy przedsiębiorcy 
wpłacili w marcu 2006 r. około 1 350 000 zł tytułem opłat produktowych należnych za 2005 
rok za wprowadzone na rynek baterie i akumulatory zgodnie z obowiązującymi w tym roku 
stawkami opłat produktowych, określonymi w rozporządzeniu Ministra Środowiska z dnia  3 
października 2003 r. Tym samym przedsiębiorcy, a zwłaszcza organizacje odzysku mogły 
przeznaczyć mniej środków na rozwój systemu selektywnego zbierania baterii, co utrudnia 
przygotowanie systemu zarówno do wymagań określonych na rok 2007 czyli do znacznie 
wyższych w stosunku do roku 2006 poziomów odzysku i recyklingu równych 25 % ilości 
baterii wprowadzonych na rynek, jak i do nowych zadań wynikających z Dyrektywy UE w 
sprawie baterii i akumulatorów oraz zużytych baterii i akumulatorów. Stworzenie systemu 
selektywnego zbierania dla tego typu odpadów poużytkowych jest kapitałochłonne i zajmuje 
więcej czasu niż w przypadku innych odpadów. Powodem jest bardzo duże rozproszenie 
odpadów, powstających praktycznie w każdym gospodarstwie domowym.  
 Zaproponowane zmiany stawek opłat produktowych dotyczą baterii pierwotnych, 
małogabarytowych akumulatorów niklowo-żelazowych oraz baterii guzikowych. Natomiast 
stawki opłat w przypadku akumulatorów niklowo-kadmowych małogabarytowych oraz 
wszystkich rodzajów akumulatorów wielkogabarytowych zaproponowano pozostawić w takiej 
wysokości jak w projekcie rozporządzenia  Ministra Środowiska.  
 Biorąc powyższe pod uwagę Departament Gospodarki Odpadami zaproponował 
przyjąć propozycje zgłoszone przez przedstawicieli przedsiębiorców wprowadzających na 
rynek akumulatory i baterie i obniżyć stawki opłat produktowych do zaproponowanych 
poziomów. Ostateczną decyzję dotyczącą obniżenia stawek opłat produktowych dla tego typu 
produktów pozostawiono Kierownictwu resortu środowiska.  
 
 
 


